

Islamic topics - Brief Topics - Lesson 35: ruling on martyrdom operations in Palestine

His Eminence, Dr. Mohammed Rateb Al-Nabulsi Date: 04/23/2001

In the name of God the Merciful the Compassionate

Praise be to God, and prayers and peace be upon our Master Prophet Muhammad the honest, the trustworthy.

Dear Brothers; a dear eminent brother wished me to be the focus of this good meeting about the martyrdom operations carried out by some of the faithful in the occupied territory in defense of their rights and which shake the usurping enemy entity.

Indeed, all of you mentioned that the six martyrdom operations since two years ago when thirty countries gathered in Sharm El Sheikh, including the superpowers, America among them, when the aggressor is haughty and overweening and possesses strength beyond limit the imagination, and the other party is vulnerable, and is only able to shake his entity through these martyrdom actions; therefore the Ulema have some opinions on this. I am too insignificant to give a Sharia ruling or fatwa. I am not a mufti nor a mujtahid, but I will convey to you what I found yesterday in some data websites about this fatwa. One of the Ulema says: the bombing of the Muslim Mujahideen themselves against the occupiers is a legitimate resistance, the greatest kind of jihad in the Way of God. He stressed that it was heroic Fedayeen martyrdom. This aggressor entity, there is no human being who comes to Israel, to Palestine, who does not know that this land is not theirs. It is the land of its owners. Those who are in it are aggressors, usurpers, This Ulema says: he stresses that it was heroic Fedayeen martyrdom, which is far from being suicidal and the one who carries it out is as far as possible from a suicidal mentality, because the suicide kills himself for himself. The world is too narrow for him, and he despairs of the Mercy of God, while the Fedayeen commits suicide for his Umma, in order to shake the enemy usurper entity, in order to disturb those who came as aggressors. The situation of the suicide is one thing, and the Fedayeen something else.

I mentioned yesterday that one of the Resisters was arrested, and made them believe that men will come after a while who would give him some publications, and they rejoiced. They arrested someone, for if they arrested a group, they would leave him. They surrounded the place. A car came, and he threw himself under the wheel. What is this act? A sparing of the blood of his brothers, and friends and those who working with them. The Prophet (May God bless him and grant him peace) says:

Verily actions are according to intentions, and for every person will be what he intended. (Bukhari from Umar)

He by this action sold himself to God and spared the blood of a hundred friends he knew, for if he was arrested, and under types of torture, perhaps he would have given their names. He says, the suicide kills himself for himself, but the Fedayeen presents himself as a sacrifice for his religion and his Umma. He fights the enemies of God with a new weapon which has been placed in the hands of the oppressed, to resist the mighty haughty tyrant. This is a fatwa.

The second fatwa. The author of this fatwa says: the wicked Jews are a collection of defects and imperfections, and a hotbed of vices and evils. They are the worst enemies of God, against Islam and its people, The Almighty says:

Certainly you will find the most violent of people in enmity for those who believe (to be) the Jews and those who are polytheists. [Quran 5:82]

God has made it a duty to fight them and wage Jihad against them so that the word of God will be supreme, and the word of those who disbelieve be low. This will be when the enemies of God crouch in their homes, and do not break the Covenant and the Charter, do not plunder the wealth of the Muslims, and usurp their homes. He says:

Fight those who do not believe in God nor in the Last Day, nor do they prohibit what Allah and His Messenger have prohibited, nor follow the religion of truth, out of those who have been given the Book, until they pay the tax in acknowledgment of superiority and they are in a state of subjection. [Quran 9:29]

But when the enemies of God put their swords in the throats of the Muslims, and terrorize the small and the great, usurp homes, and desecrate goods, it imposes on the people of ability of the Muslims to fight them, to shed their blood, and wage perpetual Jihad until the total liberation of Palestine, and the lands of the Muslims. It is not permissible under Sharia to relinquish to the Jews any part of the lands of the Muslims nor to make peace with them, for they are the people of cunning and deception, and the breaking of pacts.

The proof texts: the proof texts of the permissibility of martyrdom operations. There have been mentioned in more than one place some ten proof texts. We will be satisfied with one proof text. The Almighty says:

But there is a kind of man who would willingly sell his own self in order to please God: and God is most compassionate towards His servants. [Quran 2:207]

There is related from the companions of the Messenger of Allah (May God bless him and grant him peace) and the imams of the successors the meaning of this verse with a strong proof text that he who sells himself to God and they speak with accuracy -- and plunges himself into willingly without deliberation, even if it is certain that they will kill him, he is virtuous in this, aware of the reward of his Lord to the patient, and martyrs resigned to the will of God. In Saheeh Muslim by way of Hammad ibn Salamah it is narrated from Abdul Rahman bin Abi Layla from Suhaib that the Messenger of Allah (May God bless him and grant him peace) told us a story about a magician and a monk and a boy. This is a famous story in Sahih Muslim. The boy had received knowledge at the hands of a diviner, and then met with the monk. He liked the words of the monk and did not like the words of the diviner. He began to frequent the monk, and his family learned that he is doing this, and began to taunt him, but the words of the monk convinced him, and he saw in him plain truth. The king had a minister stricken with blindness, and he went to him and said: can you heal me O boy? He said: I cannot heal you, but my Lord will heal you, and he directed him to pray to God Almighty. The minister was healed and he went to the

king, who claimed divinity, and said to him: You did not heal me, but the Lord of this young man healed me. The king summoned the monk and killed him, and the minister he killed him. The turn of the boy came, and he sent him to a towering mountain to be hurled from the top of the mountain to die. Those around him died, and he did not die. He sent him into the sea to drown in the sea. Those around him drowned, and he not drown. The King wondered, how can he kill him now. The young man said to him, You did not kill me until you do what I command you to do. He said: what is it? He said, you should gather people in a plain and hang me on a trunk, then take arrows from the quiver, then put the arrows on a bow and then say: In the name of the Lord of the boy, then shoot me and you will kill me. The king did not pay attention to him. The king entered fell into a dangerous illness. The people gathered on a plane, and when he grabbed an arrow from the quiver of the boy and put it on the bow, and said, in the name of the Lord of the boy, and shot the arrow killing him. What happened? All the people believed in the Lord of the boy, and disbelieve in the divinity of the king, so the king dig a ditch, and burned of the faithful.

By the sky containing great stars/ And the promised Day/And the witness and what is witnessed/Cursed were the companions of the trench/the fire full of fuel/When they were sitting near it/And they, to what they were doing against the believers, were witnesses./And they resented them not except because they believed in Allah, the Exalted in Might, the Praiseworthy/To whom belongs the dominion of the heavens and the earth. And God, over all things, is Witness. [Quran 85 1-9]

This boy, didn't he commit suicide? Didn't he seek death by his hand? But what did he do. An entire nation believed in the Lord of the boy. This is a strong proof that what he offered was cheap in the Way of God to shake the entity of the aggressors. Once again I remind you, once in Jerusalem there took place four or six consecutive operations. Every half hour, there was a operation. You remember that. The great ones of the world were called to a meeting in Sharm el-Sheikh. The meaning is that six people sacrificed their lives, and shook thirty-three countries in the world. They shouted, there is no solution with an enemy who has an atomic bomb has lethal weapons, satellites, and a laser. There is no solution at all except for Fedayeen action. As for dialogue and negotiations, if we lived for the next hundred years, we would not take anything. We cannot retreat. We will not give back one centimeter in negotiations. You have the news. How many years have passed in negotiations? The road is blocked. When there came to them pressure from southern Lebanon, they withdrew by Fedayeen action. Therefore this ruling from me, that I mentioned in this lesson.

Now, we have a second Sharia ruling: if we assume an infidel is attacking a Muslim country, and has Muslim prisoners, and is using them as shields. This infidel is progressing forward, and his shield is Muslim prisoners, Is it permissible in the Sharia ruling to kill these prisoners to stop the advance of the enemy? He said: It is permissible, permissible to kill these prisoners who will be martyrs with God even though they were killed by Muslims. This is a rare case, an enemy needs in from of him Muslim prisoners. He makes them like a shield. There is no way to stop the invasion, but the killing of these prisoners, even killing the second row after them. It the thing stops with the killing of Muslim prisoners who shield the enemy, the killing of them may be permissible in the Sharia ruling. They are martyrs with God, but I think if a person were in a country other than his own, any country other than his own, it is not permissible to blow himself up in a country inhabited by its owners and possessors, and to kill

women and children, who are not combatants. This is not permissible. Fedayeen action in Palestine is one thing. It has a ruling. Fedayeen action elsewhere is something else. In another place is a Sharia ruling.

And fight in God's cause against those who wage war against you, but do not commit aggression-for, verily, God does not love aggressors. [Quran 190]

You fight the army, in any other place, you should be fighting the army, while in Palestine, as it an usurped land, and those who came from all parts of the world. They came and they know they will come to an usurped land. All the Jewish people are combatant. They do not have a career that a military rank does not encounter: doctor, pilot, engineer, for example, is a tank commander. Every civilian citizen. They do not have a regular army; they have a reserve army, and all the people can fight, so this is essentially an entirelyly aggressive entity from A to Z. This is the Sharia ruling, This is what many of the Ulema say, the Sharia ruling on Fedayeen activity is that it is permissible. But in another place, a country whose people inhabit it, including women and children, you may not have wage war on civilians, because you violate this verse:

And fight in God's cause against those who wage war against you, but do not commit aggression-for, verily, God does not love aggressors. [Quran 190]

Therefore beware, the enemy calls the operations suicide, they say: suicide operation to deceive Muslims, that this is suicide, but we should call them martyrdom operations. A young man in the prime of his years sacrifices his life and shakes an entity. There is frightening talk. Soon tourism in Israel has become zero; soon immigration to Israel became thirty percent from the impact of these actions. It fell thirty percent. The real fact us that it began now. By God Almighty it was proven to them, It gives victory over them, and inspires us to help them in any way.

Praise be to God, Lord of the Worlds

[end translation]

<http://www.nabulsi.com/blue/ar/art.php?art=11139&id=175&sid=1529&ssid=1530&ssid=1531>

The Arabic original text from Sheik Mohammed al-Nabulsi's website is located below:

الدرس (53): حكم الاعماليات الاسد تشهادية - موضوعات مخ تصدرة - موضوعات إسلامية

في فلسطين

23-04-1 ل فضيلة الدكتور تور محمد راتب ال ناب لسي بتاريخ: 1002

الرد يمب اسم الله الرحمن

الحمد لله رب العالمين، والصلوة والسلام على سيدنا محمد الصادق الوعد الأمين. أيها الإخوة الكرام؛ أتح كرم فاضل تمنى علي أن يكون محور هذا اللقاء الطيب حول العمليات الاستشهادية ن العدو الممغ تصب. التي يقوم بها بعض المؤمنين في الأرض المحتلة دفاعاً عن حقوقهم وهراً لكي الحقيقة كلكم يذكر أن ست عمليات استشهادية منذ سنتين جمعت ثلاثين دولة في شرم الشيخ، بما فيها دول عظمى، وأمريكا بينهم، حينما يتجبر المعتدي و يتعطرس، و يملك قوة تفوق حد الخيال، والطرف الآخر الاستشهادية، ف لذلك العلماء لهم مستضعف، لا يملك إلا أن يهز كيانه عن طريق هذه الأعمال بعض الآراء في هذا، أنا أقل من أن أعطي حكماً شرعياً أو فتوى، أنا لست مفتياً ولا مجتهداً، ولكن أنقل لكم ما وجدته البارحة في بعض المواقع المعلوماتية حول هذه الفتوى، يقول أحد العلماء: إن تفجير المجاهدين المسلمين أن فسهم ضد المدتالين تعد مقاومة شرعية، أعظم أنواع الجهاد في سبيل الله، وشدد على أنها فدية بطولية استشهادية، هذا كيان معتدي، ليس هناك إنسان جاء إلى إسرايل، إلى فلسطين إلا ويد علم أن هذه الأرض ليست له، هي أرض لها أصحابها، والذين هم فيها مع تدونى أنها فدية بطولية استشهادية، وهي أبعد ممتص بون، في يقول هذا العالم: شدد على مات كون عن الان تحار، ومن يقوم بها أبعد ما يكون عن فسدية الممتحر، لأن الممتحر يذبح لذاته، ضاقت عليه الدنيا، ويس من رحمة الله، بينما هذا الفدائي يذبح اعوا مع تدين، في حال من أجل أمته، من أجل هزك يان العدو الممغ تصب، من أجل إقلاق الذين ج الممتحر شيء، وحال هذا الفدائي شيء آخر.

ذكرت البارحة أن أحد المقاومين ألقى القبض عليه فأوهمهم أن أناسا سوف يأتون بعد قليل يعطونه بعض الممنشورات، ف فردوا، كانوا سيقبضون على واحد، فإذا هم سيقبضون على مجموعة، ف ألقى نفسه تحت العجلة، هو ماذا فعل؟ تركوه، وحاصروا المكان، جاءت سيار حرق دماء كل أخوته، وأصدقائه، ومن يعمل معهم، والذبي عليه الصلاة والسلام يقول:

((إِنَّمَا الْأَعْمَالُ بِالنِّيَّاتِ وَإِنَّمَا لِكُلِّ امْرِئٍ مَا نَوَى))

(رمعنع يراخجدا)

هو بهذا العمل باع نفسه لله وحرق دماء مائة صديق يعرفهم، ف لو ألقى القبض عليه، وتحت أوان التعذيب لعله يذلي بأسمائهم، يقول: إن الممتحر يقتل نفسه من أجل نفسه، أما الفدائي فيقدم نفسه ضحية من أجل دينه وأمته، ويقاتل أعداء عافين، ليقاوموا جبروت الأعداء وياء الله بسلاح جديد وضعه القدر في يد المسلم تض الممتدك برين، هذه فتوى.

ال فتوى الثانية، يقول صاحب هذه الفتوى: اليهود المرذولون مجمع النقاد ص العيوب، ومرتع الرذائل والشذوذ، وهو أشد أعداء الله على الإسلام وأهله، قال تعالى

﴿مُنُوا لِلْيَهُودِ وَالَّذِينَ آمَنُوا﴾ أَيْنِدَ أَشْرُكُوا﴾ نَزَّلَ قَوَاعِ سَائِلًا دَشَأَ نَدَجَتِلَ ﴿

(تعالى قروس)

وقد أوجب الله قتالهم وجهادهم لتكون كلمة الله هي العليا، وكلمة الذين كفروا هي السفلى، وهذا حين يقبض أعداء الله في ديارهم، ولا يقضون العهد والميثاق، ولا يتعالى ني سد بون أموال المسلمين، ولا يغتصبون ديارهم، ق

﴿وَلَا يَدِينُونَ دِينَ أَحَقِّ مَدِّ هُلُوسَرَوَ هُلَا مَرَّحَ ام نَوْمَرَحِيَّ الو رَحَالًا مَوِيَلَابِ الو هِلَابِ نُونُمُويُّ ال نِيدَلَا اولْتِاقَ ﴿29 وون﴾ (الَّذِينَ أُوتُوا الْكِتَابَ حَتَّى يُعْطُوا الْجِزْيَةَ عَنْ يَدٍ وَهُمْ صَاغِرٌ

(قبوت قروس)

أما حينما يضع أعداء الله سيوفهم في زحور المسلمين، ويدربون الصغار والكبير، ويغتصبون الديار، ويدنسون الأراض، فريض على أهل القدرة المسلمين قتالهم، وسفك دماءهم، والجهاد الدائم حتى التحرير الشامل فلسطين، يجوز شرعا التنازل لليهود عن أي جزء من أراضي المسلمين لا يولد المسلمين، ولا الصالح معهم، فهم أهل خديعة ومكر، ونقض للعهود. الأدلة؛ وأدلة جواز هذه العمليات الاستشهادية كثيرة، وقد ذكرت في غير موضع بضعة عشر دليل، نكتفي بدليل واحد، قال تعالى:

﴿207 سُمُّ ابْتِغَاءِ مَرْضَاةِ اللَّهِ وَاللَّهِ رُؤُوفٌ بِالْعِبَادِ﴾ (فَن يَرِشِي نَم سَائِلًا نَمُو ﴿

(تقرب قروس)

وفي المنقول عن أصحاب رسول الله صلى الله عليه وسلم وأئمة التابعين في وانغمس في صفوف -دققوا -معنى هذه الآية دليل قوي على أن من باع نفسه لله ن أنهم سيقتلونه أنه محسن في ذلك، مدرك أجر ربه في الصابرين، العدو مقبلا غير مدبر، ولو تبقى عن والشهداء المحتسبين، وفي صحيح مسلم من طريق حماد بن سلمة حدثنا ثابت عن عبد الرحمن بن أبي ليلى حدثنا عن قصة الساحر والراهب والغلام، هذه قصة صهيب أن رسول الله صلى الله عليه وسلم في صحبة مسلم موجودة مشهورة، أن غلاما تلقى في العلم على يد كاهن، ثم التقى براهب، أعجبه كلام الراهب ولم يعجبه كلام الكاهن، فبدأ يخطف إلى الراهب، ورأى فيه فاعلم أنه يفعل هذا، فعنفوه أشد العنيف، لكن كلام الراهب أقرنا حقا صارحا، للملك وزير أصيب بالعمى، فذهب إليه وقال: هل تشفيني يا غلام؟ قال: أنا لا أشفيك، ولكن

يشفيك ربي، ووجهه أن يدعو الله عز وجل، فشفي الوزير، فذهب إلى الملك الذي يدعي الألوهية، وقال له: أنت دعى الراهب و قتلته، والوزير قتلته، وجاء لم تشد فني، ول كن رب هذا ال غلام شذ فاني، فالملك است دور ال غلام، أرسله إلى شاهق ليلقى من أعلى الجبل فيموت فمات من حوله و لم يميت، أرسله في البحر ليغرق في البحر فغرق من معه ولم يغرق، فعجب الملك، كيف يستطيع أن يقتله الآن، فقال له ال غلام: إنك لست بقائلي به، قال: وما هو؟ قال: تجمع الناس في صعيد واحد وتصلبني على جذع، ثم تأخذ حتى تفعل ما أمرك بهما من كنانتي، ثم تضع السهم على كبد القوس، ثم تقول: باسم رب ال غلام، ثم ارمني به فتقتلني، هو الملك لم يذنب به، الملك دخل في مطب خطير، الناس مجتمعون على صعيد واحد، فلما أمسك بهما ال غلام وضعه في كبد القوس، وقال: باسم رب ال غلام، ورماه بال سهم من جهة فقتله، ما الذي حصل؟ أن كل الناس آمنوا برب ال غلام، وكفروا بالله الملك، لذلك حذر هذا الملك الأخدود، وحرق المؤمنون

النَّارِ ذَاتِ (4) قَتَلَ أَصْحَابُ الْأَخْدُودِ (3) مَشْهُودٍ (وَشَاهِدٍ وَ (2) وَالْيَوْمِ الْمَوْعُودِ (1) جَوْرُبُلَا تَادَ إِمْسَلَاو ﴿ وَمَا نَقَمُوا مِنْهُمْ إِلَّا أَنْ يُؤْمِنُوا (7) وَهُمْ عَلَىٰ مَا يَفْعَلُونَ بِالْمُؤْمِنِينَ شُهُودٌ (6) إِذْ هُمْ عَلَيْهَا قُعُودٌ (5) الْوَقُودِ (9) يٰ لَهُ مُلْكُ السَّمَاوَاتِ وَالْأَرْضِ وَاللَّهُ عَلَىٰ كُلِّ شَيْءٍ شَهِيدٌ (الَّذِي (8) بِاللَّهِ الْعَزِيزِ الْحَمِيدِ)

(جوربلا ترووس)

هذا ال غلام ألم يذنب، ألم يطلب الموت بيده، ل كن ماذا فعل، أمة بأكملها آمنت برب ال غلام، هذا يدل قوي على أن الذي يقدم نفسه رخيصة في سبيل الله ليهزك يان مرة ثانية أذكركم، مرة بالقدس جرت أربيع أو ست عمليات متتالية، كل المعنيتين، نصف ساعة هناك عملية، تذكرون ذلك، تنادى عظماء العالم إلى اجتماع في شرم الشيخ، معنى ست أشخاص ضحوا بحياتهم، هزوا ثلاثاً وثلاثين دولة في العالم، اكمة، وعنده أقمار صناعية، وتنادوا، لا حل مع العدو عنده قنبلة ذرية، عنده أسلحة فت وعنده ليزر، لا حل إطلاقاً إلا العمل الفدائي، أما الحوار والمفاوضات، لونه يشمئذ سنة قادمة لنأخذ شيئاً، لا يمكن أن نسترد سنننا وتراثنا واحداً بالمفاوضات، وأنتم معن الأخ بار، كم سنة صار للمفاوضات، الطريق مسدود، أما لما جاءهم ضغط من جنوب لربنا انسحبوا، بالعمل الفدائي، لذلك هذا الحكم الذي طلب مني أن أذكره في هذا الدرس.

الآن، عندنا حكم شرعي ثان؛ لو فرضنا كافراً يهاجم بلاد المسلمين، ومعه أسرى مسلمين، وتترس بهم، وهذا سرى لإيقاف زحف العدو؟ الكافر يتقدم يتقدم، وترسه أسرى المسلمين، هل يجوز في الحكم الشرعي قتل هؤلاء الأقال: يجوز، يجوز قتل هؤلاء الأسرى وهو عند الله شهداء، مع أنهم قُتلوا بيد المسلمين، هذه حالة نادرة، عدو يذبح، أمامه أسرى مسلمين، جعلهم كالترس، لا سبيل إلى إيقافه إلا بقتل

أمر على قتل هؤلاء الأعداء، حتى نقتل الـ صف الـ ثاني من بعده، فإذا توقف الـ الأعداء المسلمون الذين يتدربون بهم العدو يجوز في الحكم الشرعي قتل هؤلاء، وهو عند الله شهداء، لكن إذا أعتقد إذا كان الإنسان في بلد غير بلده، أي بلد غير بلده، لا يجوز أن تقوم بتفجير في بلدك بسكنه ما كوهما وأصحابها، وأن تقتل قاتلين، هذا لا يجوز، عمل فدائي في فلسطين شيء له النساء والأطفال وهو ليسوا حكام، وعمل فدائي في مكان آخر شيء ثان، في مكان آخر الحكم الشرعي

﴿190﴾ (نَبِيْتَعْمَلًا بُحِيًّا أَلْ هَلَّا نًا أَوْدَعْتَ أَلْوُ مَكْنُولَاتِي نَبِيْلًا هَلَّا لَيْبَسَ يَفِ أَوْلَاتِقُو ﴿﴾

(ترقبوا قروس)

الجيش، في أي مكان آخر، ينبغي أن تقتل الجيش، أما في فلسطين، لأنها تقتلوا أرض مغتصبة، والذين أتوا من أطراف الدنبا وأتوا وهم يعلمون أنهم سيأتون إلى أرض مغتصبة، وكل الشعب اليهودي مقاتل، ليس عندهم مهنة إلا ويقاتلها رتبة عسكرية، من مدني، ليس عندهم جيش نظامي، عندهم طبيب يار، مهندس مثلاً قائد مدرعة، كل مواطن جيش احتياطي، في كل الشعب يمكن أن يقاتل، فهذا كيان عدواني بالأساس كله، من ألافه إلى يائه، لذلك الحكم الشرعي، وهذا ما قاله كثير من العلماء، الحكم الشرعي في العمل الفدائي في فلسطين يجوز، أما في مكان آخر، في بلدك بسكنها أهلها، وفيه نساء وأطفال، أنت لا يجوز أن تحارب المدنيين، لأنك تخالف هذه الآية:

﴿190﴾ (نَبِيْتَعْمَلًا بُحِيًّا أَلْ هَلَّا نًا أَوْدَعْتَ أَلْوُ مَكْنُولَاتِي نَبِيْلًا هَلَّا لَيْبَسَ يَفِ أَوْلَاتِقُو ﴿﴾

(ترقبوا قروس)

يقول: العمليات الانتحارية، لإغاضة المسلمين، لذلك انتبهوا، العدو يسمي العملية انتحارية، أن هذا منتحر، أما ينبغي أن نسميها عمليات استشهادية، شاب في مقتبل العمر ضحى بحياته وهز كيان، هناك كلام مخيف، تقريبا بالسياحة في إسرائيل صارت صفرًا، تقريبا بالهجرة إلى مال، هبطت من المائة ثلاثون، إسرائيل أصححت بالمائة ثلاثون، على أثر هذه الأعوال عمل الحقيقة أنه بدأ الآن، والله عز وجل يثبتهم، وينصرهم ويؤلفهمنا أن نساعدهم بأي شكل.